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Summary

        
By a new endoscopic method for entering of the afferent loop with the duodenoscope in patients with Billroth II partial gastrectomies, successful ERCP was obtained in a higher rate of cases than reported previously. A graded stiffening of the duodenoscope (Olympus JF B 2) was performed by hand after introduction of the tube into the instrumental channel. Duodenoscopy was thus performed in 17 out of 20 unselected patients previously operated on with Billroth II partial gastrectomies (85 per cent), and ERCP was successful in 16 cases (80 per cent). It is thought that this method may be of value in patients with previous surgery of the stomach suspected to have pancreatic or biliary diseases.


      
        
Zusammenfassung

        
Durch eine verbesserte Technik läßt sich mit dem Duodenoskop die zuführende Schlinge bei operierten Patienten leichter erreichen und in einem höheren Prozentsatz als früher angegeben eine erfolgreiche Kanülierung der Vaterschen Papille erzielen. Durch eine innere Versteifung des Endoskops läßt sich die zuführende Schlinge leichter intubieren. Bei 17 von 20 unausgewählten Patienten mit einer Billroth II-Operation ließ sich die zuführende Schlinge intubieren (85%), bei 16 (80%) gelang die ERCP. Der Versuch der inneren Versteifung sollte deshalb bei allen Patienten mit vorausgegangener Magenteilresektion und Verdacht auf Pankreas- oder Gallenwegserkrankung unternommen werden.
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